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Rada Gminy Kalinowo 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXXVII/23 

XXXVII Sesja w dniu 4 stycznia 2023 
Obrady rozpoczęto 4 stycznia 2023 o godz. 13:30, a zakończono o godz. 14:26 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  
2. Mieczysław Głębocki 
3. Lucjan Górski 
4. Małgorzata Karwowska 
5. Ilona Kierkla 
6. Iwona Kulbacka 
7. Dariusz Kuprewicz 
8. Marek Markiewicz 
9. Iwona Michniewicz 
10. Marek Nalewajko 
11. Mariola Raczyńska 
12. Tadeusz Rymarczyk 
13. Bogumiła Skarżyńska 
14. Tadeusz Suchański 
15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

- Mieczysław Głębocki 

2. Wprowadzenie do porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. 

Głosowano w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad 3 ppkt. f uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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2. Wprowadzenie do porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 'Posiłek w szkole i w 
domu' na lata 2019-2023. 

Głosowano w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad w pkt 3 ppkt. g uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 'Posiłek w 
szkole i w domu' na lata 2019-2023. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przystąpienia do realizacji Programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – edycja 
2023, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Ewa Rak 

Głównie celem programu jest wprowadzenie usług asystenta jako formę ogólnodostępnego 
wsparcia dla dzieci do 16 roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności, łącznie ze 
wskazaniami dla osób niepełnosprawnych posiadających orzeczenie o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu niepełnosprawności. Asystent pomoże w wyjściu, w powrocie  z 
placówki oświatowej, świątyni, placówki służby zdrowia, gabinetu lekarskiego, 
terapeutycznego, urzędów, instytucji, na wydarzenia kulturalne, rozrywkowe, społeczno- 
sportowe, w zakupach z zastrzeżeniem aktywnego udziału uczestnika. Załatwianie spraw 
urzędowych, nawiązanie kontaktów, współpracy z różnego rodzaju organizacjami, 
korzystaniem z Klubu Kultury, wykonywanie czynności dnia codziennego w tym przez dzieci. 
Co ważne uczestnik programu nie płaci za usługi asystenta. 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do realizacji Programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” – edycja 
2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/255/2023 
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b) przyjęcia programu osłonowego Gminy Kalinowo „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Ewa Rak 

Program wsparcia jest odpowiedzią na wyzwania jakie stawiają zachodzące procesy 
demograficzne oraz jest elementem polityki społecznej państwa w zakresie sprawnych działań  
na rzecz samodzielności seniorów ze względu na ich wiek oraz stan zdrowia. Program 
wykorzystuje pojawiające się nowe technologie. Ten, między innymi, dostęp do nowych 
narzędzi wspomagających opiekę nad seniorami. Obecnie rozwiązania dają możliwość, między 
innymi, monitorowania samopoczucia osób starszych przez bliskich nawet jeśli przebywają oni 
w odległym miejscu, przez tak zwane opaski. Rozwiązania te, pozwalają osobom starszym czuć 
się bezpiecznie oraz być bardziej samodzielnym, a w razie potrzeby szybko odpowiedzą im 
bliskie osoby, czy też służby ratunkowe. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia programu osłonowego Gminy Kalinowo „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/256/2023 

c) przystąpienia Gminy Kalinowo do realizacji projektu w ramach programu Erasmus+ w 
ramach Akcji 1 Mobilność uczniów i kadry edukacji szkolnej, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

W tamtym roku szkoła w Kalinowie rozpoczęła współpracę ze szkołami, konkretnie z Grecji. 
Pozyskaliśmy na ten cel pewne środki z programów unijnych. W tym roku nowy projekt na 
nowe działania. .Planowane jest objęcie uczniów i opiekunów na dwa  wyjazdy edukacyjne do 
Grecji w miesiącach maj-czerwiec, i będzie polegał na podnoszeniu kompetencji językowych, 
informatycznych, kulturowych, interpersonalnych, cyfryzacyjnych. Uczniowie będą pod 
nadzorem opiekunów uczestniczyć w zajęciach formalnych i poza formalnych organizowanych 
przez grecką szkołę. Dofinansowanie wynosi 100%, także my nie ponosimy żadnych kosztów. 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia Gminy Kalinowo do realizacji projektu w ramach programu Erasmus+ w ramach 
Akcji 1 Mobilność uczniów i kadry edukacji szkolnej, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/257/2023 

d) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022, 

Omówienie projektu uchwały: 
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- Grażyna Suchocka 

Objaśnienia dokonanych zmian w uchwale nr XXXVII.258.2023 z dnia 04 stycznia 2023 r.  
Zmiany dochodów przedstawia załącznik nr 1.  
I. Zwiększa się dochody budżetowe o kwotę 1.080.784,00 zł, w tym:  
w dziale 400 – „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę” – zwiększa 
się dochody bieżące o kwotę 713.400,00 zł;  
w dziale 758 – „Różne rozliczenia” – zwiększa się dochody bieżące o kwotę ogólną 60.000,00 
zł;  
w dziale 801 – „Oświata i wychowanie” – zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 307.384,00 zł, 
na zadanie pn. „Mobilność uczniów i kadry edukacji szkolnej” realizowane przez Szkołę 
Podstawową w Kalinowie.  
II. Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę 500.000,00 zł, w tym: w dziale – 853 – 
„Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej ” – zmniejsza się dochody o kwotę 
500.000,00 zł.  
Zmiany wydatków budżetowych przedstawia załącznik nr 2.  
I. Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 1.092.784,00 zł, w tym:  
w dziale 400 – „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę” – zwiększa 
się wydatki bieżące o kwotę 753.400,00 zł;  
w dziale 600 – „Transport i łączność” – zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 30.000,00 zł, 
na nowe zadanie jednoroczne pn. „Zakup rębaka tarczowego”;  
w dziale 801 – „Oświata i wychowanie” – zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 307.384,00 zł, 
na zadanie pn. „Mobilność uczniów i kadry edukacji szkolnej”;  
w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 2.000,00 zł.  
II. Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę 512.000,00 zł, w tym:  
w dziale – 853 – „Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej ” – dokonuje się przesunięcia 
środków o kwotę 510.000,00 zł;  
w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – dokonuje się przesunięcia 
środków między paragrafami o kwotę 2.000,00 zł.  

Głosowano w sprawie: 
zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022 rok, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/258/2023 

e) udzielenia pomocy finansowej powiatowi Ełckiemu, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szanowni Państwo, podobnie jak w roku poprzednim funkcjonował transport publiczny na 
terenie gminy Kalinowo, czyli dowóz dzieci do szkół podstawowych naszych i dowóz 
mieszkańców i uczniów do szkół średnich w Ełku. Musimy dofinansować powiatowi transport, 
publiczny, ponieważ jest dotacja, o którą powiat wystąpił. Środki w budżecie, oczywiście, 
przyjętym przez Państwa były zapisane, a podjęcie uchwały w tej treści, jakby umożliwi 
dyspozycje do podpisania stosownej umowy z powiatem, z Panem Starostą odnośnie 
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kompletnych rozliczeń finansowych dotyczących transportu. Transport nieprzerwanie działa 
od pierwszego stycznia. W tej chwili, od stycznia są poczynione drobne zmiany, które nie wiem 
czy pomogą, bo są to zmiany minutowe, pewne kursy zostały przyspieszone o 15  minut, 
dodatkowo został wprowadzony kurs łączący Pisanice z Kalinowem i to są jedyne zmiany, które 
nastąpiły od pierwszego stycznia. Zdajemy sprawę wszyscy sprawę, że nie możemy 
przyspieszyć o pół godziny, bo nasze dzieci do podstawówek wyjeżdżały by z domów o godzinie 
5 żeby autobusy zdążyły do Ełku. Wjazd do Ełku jaki jest, wszyscy wiemy i dopóki nie zakończą 
się budowy wszystkiego się możemy spodziewać. 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia pomocy finansowej powiatowi Ełckiemu, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/259/2023 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Ewa Rak 

Zmiana jest w sumie kosmetyczna do poprzedniej uchwały, w której zmieniane było 150% 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania, do otrzymania pomocy w formie 
dożywiania. Zmiana uchwały Rady Ministrów, od 1 stycznia, która jakby podwyższa te 
kryterium do 200 procent i w związku z tym, my również zmieniamy ze 150 na 200 procent, 
czyli jakby osoby z wyższym dochodem będą mogły uzyskać pomoc w formie dożywiania. 
200%, to jest, jeżeli chodzi o osobę w rodzinie, to jest 600, 600 zł razy 200, to jest 1200 na 
osobę, a jeżeli chodzi o osobę samotną to jest 776 razy 200 procent. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019- 2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/260/2023 

g) uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia 
w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem 'Posiłek w szkole i w domu' na lata 2019-2023, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Ewa Rak 
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Podobnie jak w poprzedniej uchwale, tylko że ta dotyczy zwrotu. Nie żądamy zwrotu od osób, 
których przekracza kryterium 150% było, a teraz też podnosimy te kryterium do 200%, bo tak 
jak mówiłem zmieniała się uchwała Rady Ministrów z dniem 1 stycznia. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie 
posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem 'Posiłek w szkole i w domu' na lata 2019-2023, 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Uchwała nr XXXVII/261/2023 

4. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 
Dobrze by było wykorzystać rębak przy takiej trudności z opałem, można by te trociny 
przekazać komuś. 

- Mariusz Klepacki 
Chętnych nie ma. 

- Bogumiła Skarżyńska 
Czy latarnie, na przykład, można zapalać o godzinie 4:30 rano? Przed 5 jest jeszcze ciemno. 

- Iwona Kulbacka 
Panie Wójcie, te nieszczęsne nasze drogi. Bo to jest tragedia, w XXI wieku mieć takie drogi 
które mieszkańcy mają w gminie. W ogóle chciałam powiedzieć, że tak. Tam mieszkają dwa 
duże gospodarze, bardzo duże. Jest tłumaczone, że to jest droga do mnie, a to jest droga 
gminna i tyle lat jest, nawet we wniosku pisze, że to jest droga gminna. Na początku, jak 
zaczynałam, jako Radna była to droga lokalna, teraz się zrobiła nagle droga gruntowa. To także 
chciałam się trochę wytłumaczyć, bo dzwoniąc też do gminy, bardzo często słyszę, że ja po 
prostu cały czas twierdzę, że wszystkie drogi gminy mają być odśnieżone. A jak ostatnio 
usłyszałam to, że Pani Radna dzwoni i chce do siebie drogę mieć odśnieżoną. To też trochę nie 
fair jest takie słowa słyszeć. Są, niedługo są wybory. Ja bym chciała też powiedzieć, do mojego 
wniosku ostatnio, co złożyłam podpisało się ponad 80 osób. O naprawę tej drogi. Ja bym 
chciała żeby to po prostu poruszyć i w końcu zrobić dla tych  ludzi tą drogę. Mamy wiek, a tylko 
jeszcze światła brakuje wyłączyć. Koło stówy tam Pani jedna mam. W tamtym roku miał 
problem też z dojazdem Doktor, lekarz. Dziecko nie chodziło dwa tygodnie do szkoły. 

- Marek Markiewicz 
Tą drogę Skomętno w prawo do tego mostu odkrzaczyć, stworzyć ją bardziej bezpieczniejszą, 
bo tam naprawdę nie ma co czekać lata, to jest bardzo niebezpieczne, bo tam jest wąsko. Tak 
jak mówiłem już nie raz, tam jak dwa pojazdy spotkają się przy 40 km/h na godzinę to wątpię 
żeby wyhamowały, a uciec nie ma gdzie. Pierwsza w prawo, mostek, tego tam jest 
zakrzeczenie. Teraz myślę, że jak mamy rębak... 
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- Andrzej Bezdziecki 
Obojętnie jakie są warunki to staramy się żeby dojazd był wszędzie i tak jak zawsze w pierwszej 
kolejności, a o takich osobach wiemy na terenie gminy, odśnieżamy nawet do jednej osoby 
mieszkającej gdzieś daleko, bo wiemy, że następnego dnia ktoś z rodziny ma dializę. I od tego 
zaczynamy, a później odśnieżamy wszystkie drogi asfaltowe, którymi się poruszają i te, i tymi 
drogami, którymi się poruszają autobusy. Od tego zaczynamy. Dróg gminnych na terenie 
naszej gminy mamy ponad 400 km. I jeśli ktoś myśli i ma nadzieję, że przy opadzie śniegu 
jesteśmy w stanie odśnieżyć w ciągu pięciu, sześciu godzin, to takiej opcji nie ma. Proszę 
zwrócić uwagę na uchwałę chociażby Rady Powiatu Ełckiego, która podaje kolejność 
odśnieżania dróg powiatowych i tam jest wyraźny zapis, w tej uchwale, że odśnieżanie się 
rozpoczyna cztery godziny po ustaniu opadów albo wiania wiatru. Miejmy świadomość, że nie 
jesteśmy w stanie zrobić w ciągu nawet jednego dnia całej gminy. Z reguły dajemy radę w ciągu 
dwóch dni. Jeśli ja bym teraz tak stanął i zapytał Pana Radnego Kuprewicza, pana Lucjana, 
Marka to tak jak Państwo tu siedzicie, radnych, jeśli spytam Marka. Marku czy wszystkie drogi 
na terenie twojego  sołectwa już są zaasfaltowane? Absolutnie nie. Czy w Pisanicy wszystkie 
drogi już są wyasfaltowane? Czy Marku, na terenie Skomętna, Piętek wszystkie drogi już są 
wyasfaltowane? Nie. Co roku sukcesywnie kładziemy asfalt na kolejnych odcinkach dróg. 
Proszę mi nie mówić, że ktokolwiek mówi, że to jest droga do Pani. Ja bardzo proszę o 
sprostowanie Pani Iwono, bo ja z Panią zawsze staram się rozmawiać i tłumaczyć na czym 
polega cały problem. I naprawdę nie zdarzyło się i się nie zdarza, poza bardzo dużymi opadami 
śniegu, żeby droga, nie do Pani tylko w Milewie, była nieprzejezdna. Takie sytuacje się nie 
zdarzają chyba, że jest bardzo duży opad śniegu. Dla mnie byłoby naprawdę dużo wygodniej, 
jak Państwo byście określili kolejność odśnieżania dróg na terenie gminy, bo ja wtedy nie 
musiałbym podejmować karkołomnych decyzji. Dla mnie byłoby łatwiej. Określcie, proszę 
Państwa, że w pierwszej kolejności jak spadnie śnieg ma być odśnieżona droga w Milewie, w 
drugiej kolejności droga ta albo inna. Ja będę miał ułatwione zadanie, bo przecież musicie 
Państwo sobie zdawać sprawę, że w momencie jak spadnie śnieg, to mnóstwo telefonów jest 
od ludzi, którzy muszą natychmiast dojechać do lekarza, a ja mam dylemat gdzie naprawdę 
ten samochód powinien pójść. Nikt nikomu przecież nie robi na złość, tylko trzeba 
podejmować czasami trudne decyzje. 

- Bogumiła Skrażyńska 
Łącznie z tym traktorkiem, który gmina zakupiła, to ile pojazdów odśnieża gminę jak jest taki 
szczyt, że jest mocno zasypana? 

- Andrzej Bezdziecki 
6-8 jednostek odśnieżających, nasz jest dodatkowy. 

10. Zakończenie Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Mieczysław Głębocki 

W załączeniu : 
Nagranie XXXVII -ej Sesji Rady Gminy Kalinowo z dnia 4 stycznia 2023 roku, dostępne na stronie 

kalinowo.pl w zakładce e-sesja Rady Gminy/Transmisje z obrad Rady. 

Przygotował(a): Natalia Dzieciątko 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


